



Lønmodtagere samt medlemmer og medhjælpere for fx bestyrelser, der får honorarer, der er A-indkomst, kan få fradrag for rejseudgifter for op til 50.000 kr. Fra 2013 bliver loftet sat ned til 25.000 kr. Det er kun muligt at få fradrag, hvis der ikke er udbetalt skattefri rejsegodtgørelse eller godtgørelse med et mindre beløb end standardsatserne for skattefri rejsegodtgørelse.

- Medarbejderen kan få fradraget uden dokumentation for sine faktiske udgifter. Her bliver fradraget gjort op efter standardsatserne eller med et beløb, der svarer til forskellen mellem satserne og en udbetalt skattefri godtgørelse.
- Medarbejderen kan ikke få fradrag, hvis rejseudgifter er dækket som udlæg efter regning eller som fri kost og/eller frit logi.
- Vælger medarbejderen at få dækket dine udgifter til kost og logi "efter regning", skal udgifterne kunne dokumenteres. Udgifterne skal ikke dokumenteres, hvis medarbejderen i stedet vælger få en skattefri godtgørelse.
- Ved honorarer, der er B-indkomst, er det ikke muligt at få skattefri rejsegodtgørelse, men fradrag for dokumenterede, faktiske rejseudgifter.
- For udgifter til småforbrødsudgifter, som ikke er dækket af skattefri rejsegodtgørelse, kan medarbejderen få et fradrag pr dag på rejse med 25 procent af satsen for kostgodtgørelse.

Mere information:

» [Ekstra fradrag, når du arbejder med eksport for en dansk arbejdsgiver i udlandet](#)

Fradrag kan højest udgøre 50.000 kr. om året

Der er et loft på 50.000 kr. på, hvor meget medarbejderen i alt kan fradrage for rejseudgifter. Hvis medarbejderen benytter muligheden for at trække udgifter til kost og logi fra med standardsatserne, eller hvis medarbejderen tager fradrag for de faktisk dokumenterede udgifter, er det med højst 50.000 kr. om året. Fra 2013 bliver loftet sat ned til 25.000 kr.

Selvstændigt erhvervsdrivende kan også højest få fradrag efter standardsatserne med 50.000 kr. I stedet kan selvstændigt erhvervsdrivende tage fradrag for dokumenterede udgifter, og der er ingen beløbsmæssig grænse.

Medarbejder og arbejdsgiver aftaler selv, om arbejdsgiveren helt eller delvis dækker udgifterne i forbindelse med rejsen.

Hvis arbejdsgiveren udbetaler skattefri rejsegodtgørelse, er der ingen begrænsning i beløbet. Der er heller ingen begrænsning, hvis arbejdsgiveren betaler udgifterne efter regning eller giver fri kost og logi.

Så meget kan du få (satser)

Du skal enten oplyse de faktiske udgifter eller et beløb beregnet efter disse satser:

Logi pr. døgn	195 kr.
Kost for turistchauffører pr. døgn ved rejse i Danmark	75 kr.
Kost for turistchauffører pr. døgn ved rejse i udlandet	150 kr.
Kost for andre lønmodtagere pr. døgn	455 kr.

Hvis rejsen varer mere end et døgn, beregnes fradraget med 1/24 af satserne pr. påbegyndt time.

Hvis du har fået en skattefri rejsegodtgørelse, der er mindre end satserne, kan du få fradrag for forskellen. Du skal da selv skrive det beløb, der udgør forskellen, i rubrikken.

Udgifter til logi

Hvis medarbejderen tager fradrag for logiudgifter med standardsatsen, kan medarbejderen ikke afskrive på de driftsmidler, fx en campingvogn, som medarbejderen har brugt til overnatning på rejsen.

Der er lønmodtagere, som ikke kan få skattefri logiudgifter, fx personer, som arbejder på luftfartøjer. De kan ikke tage fradrag med logisatsen, men kan fradrage dokumenterede logiudgifter.

Værnepligtige

Hvis du aftjener værnepligt eller er frivilligt personel, kan du i uddannelsestiden ikke tage fradrag for dine rejseudgifter til kost, småforbrødsudgifter og/eller logi med standardsatserne. I stedet kan du trække dine dokumenterede rejseudgifter fra med op til 50.000 kr. om året.

Personer med særlige skatteordninger

Lønmodtagere, som ikke kan få udbetalt skattefri rejsegodtgørelse med standardsatserne på grund af særlige skatteordninger, kan ikke tage fradrag for udokumenterede rejseudgifter med standardsatserne.

De kan kun tage fradrag for dokumenterede, faktiske rejseudgifter. Her er der en bundgrænse på 5.500 kr. Det vil altså sige, at det kun er muligt at få fradrag, når du har haft udgifter på mere end 5.500. Det er også en betingelse, at der er tale om merudgifter. Det vil altså sige, at dine sædvanlige udgifter til kost og logi vil blive modregnet.

Arbejde i udlandet

Ved arbejde i udlandet, må medarbejderens fradrag for rejseudgifterne i forbindelse med arbejdet - sammen med eventuelle andre fradrag, der vedrører lønnen i udlandet - ikke overstige den udenlandske løn, der skal beskattes i Danmark eller 50.000 kr. årligt.

Selvstændigt erhvervsdrivende

Er du selvstændigt erhvervsdrivende, kan du ikke få skattefri rejsegodtgørelse. Du kan i stedet trække rejseudgifter fra i det omfang, at du har været på en erhvervmæssig rejse. Betingelserne for at være på rejse er de samme for selvstændigt erhvervsdrivende som for lønmodtagere.

Du kan enten fratrække de dokumenterede, faktiske udgifter til kost, småfornødenheder og/eller logi på rejse, eller du kan vælge uden dokumentation at fratrække rejseudgifter med de standardsatser, der gælder for lønmodtagere i de samme erhverv og på de samme betingelser. Vælger du at fradrage efter standardsatserne, kan du højest trække 50.000 kr. fra om året. Du kan dog, efter de 50.000 kr. er nået, gå over til at fratrække faktisk dokumenterede udgifter.

Uanset om du tager fradrag for de dokumenterede faktiske udgifter, eller for udokumenterede udgifter med standardsatserne, kan du tage fradraget i den personlige indkomst.

Senest redigeret

16. januar 2013